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Prázdniny pomalu končí 
Počasí dětem neukázalo zrovna svou nejvlídnější tvář a nadále 
vypadá tak, že se ani nedočkají teplejšího a vyrovnanějšího 
srpnového sluníčka.  
 
Červenec byl pro zaměstnance VPP především měsícem lesních 
prací, prováděly se uklízecí práce po požáru v lese obce, 
ošlapávací a vyžínací práce u nově vysazených porostů.  A 
jelikož se v tomto počasí nejlépe dařilo nejen česneku a 
bramborám, ale i plevelu dusícímu stromky, na práci v obci 
zbýval poměrně krátký čas.  
Z médií jste se jistě již dověděli, že Moravskoslezský kraj patří 
k oblasti nejvíce zasažené kůrovcem. V lesích obce jsme řešili 
napadené stromy okamžitě, žel Lesy ČR tak razantní nejsou, a  
proto se nadále budeme potýkat s přelétáním škůdců do našich 
lesních porostů.   Práci neulehčovala ani obecní technika, která 
si v tuto nejméně vhodnou dobu postavila hlavu, a tak se muselo 
přistoupit k razantnějším údržbám strojů.  
Během měsíce obec požádala Policii ČR o šetření – v lese obce 
vyrostla černá skládka – dosud nezjištěný koumák vysypal těsně 
u lesní cesty poměrně slušnou kopu vlnitého eternitu. Věříme, že 
se policii podaří lajdáka vypátrat.   
V lokalitě Nová Rudná se povedlo upravit alespoň část 
komunikace – odfrézovaným materiálem. Po červencových 
deštích se tato místní komunikace stala téměř nesjízdnou.   
 
Poslední červencový den proběhla schůzka starosty obce 
s ředitelem TS Bruntál Ing. Frgálem.  EKOKOM slíbil převzít 
od technických služeb kontejnery na separovaný odpad a dát je 
obcím do bezplatného užívání. Žel je to již více jak rok a půl a 
dosud vinou EKOKOMu k předání nedošlo. Takže budeme opět 

platit měsíční nájmy za zapůjčení 16 kontejnerů.  Obec 
objednala pro období zbytku prázdnin odvoz plastů nad rámec 
plánovaných svozů, protože dvoutýdenní vývoz je v tomto 
období nedostatečný. 
Nepořádek kolem nádob bývá nedobrou vizitkou zdejších 
nájemníků.  Ti, co jsou pořádkumilovní sice nadávají na ty 
nepořádné, ale to je asi tak všechno. Takže s úklidem se čeká až 
na obecní zaměstnance. Jenomže tito doopravdy nejsou poskoci, 
aby po lajdácích uklízeli. Bylo by vhodné, aby pronajímatelé do 
rozpisu služeb v jednotlivých domech zahrnuli i úklid kolem 
kontejnerů.   
U rodinných domků je opakovaným problémem permanentní 
vystavování nádob. TS projíždí, zastaví, popelnici vyvezou. Oni 
nehodnotí, že ve v popelnici kilo nebo dvě odpadu.  Opakované 
výzvy obce, aby si občané nádoby přistavovali podle skutečné 
potřeby, se setkaly s minimální odezvou, tak nám nezbyde, než 
od nového roku zvýšit poplatek za odpad, nebo se zapojit do 
programu ISNO, kde bude každý platit provedenou službu a 
množství vyprodukovaného odpadu.  
Co se týče elektroodpadu, díky vám se povedlo opět odevzdat 
takové množství tohoto odpadu, že obec získala motivační dotaci 
ve výši 20 000,- Kč od společnosti Elektrowin a.s. Odměna za 
odevzdaný odpad činila 3 009,- Kč. Motivační dotace byla 
použita na zpevnění plochy sběrného dvora. Přebírání a 
odevzdávání odpadu již nebude probíhat v rozježděném, 
blátivém terénu. Celá investice vyšla na 69 248 Kč. Díky vaší 
disciplinovanosti tak postupně sběrný dvůr dostal nové oplocení 
včetně brány a novou garáž na uskladnění odpadu. Tím dostal 
další kousek obce novou, hezčí podobu.  
  
Nejde si nevšimnout, že u kostela vyrostlo lešení. Církev bude 
opravovat střechu kostela. Oprava bude financována z dotace, o 
kterou Ostravsko-opavská diecéze zažádala.  
Na sousedním objektu kulturního domu byla dokončená terasa a 
na střeše vyměněné shnilé okno vikýře.  
 
Z plánovaných projektů obec usilovně pracuje na obnově vodní 
plochy v dolní části obce. Plánovaný rozpočet se bude pohybovat 
kolem  991 tis. Kč, z čehož by dotace měly činit 850 tis. Kč a 
podíl obce 141 tis. Kč.  
Souběžně pracujeme i na vyřizování náležitostí potřebných 
k rekonstrukci budovy č.p. 85.   Před následující topnou 
sezónou se prozatím opraví komín na této budově, který je 



v havarijním stavu.    
Z drobnějších oprav máme v plánu nově vybudovat 
pohotovostní kotec pro zatoulané psy, protože ten stávající se 
nejenom rozpadá, ale je doopravdy i nehezký. 
Jak jste se dověděli z hlášení místního rozhlasu a také z letáků ve  
schránkách, obec má možnost požádat o dotaci na kompostéry. 
Když píšu „má možnost“ znamená to, že určitě požádá, ale zda 
nám bude vyhověno, to předem nevíme.  Letáky s přihláškami 
slouží jen jako prvotní průzkum k určení počtu kompostérů, o 
které bychom žádali.  Shrnuto – občané i chataři by v případě 
vyhovění dotace dostali kompostéry na své pozemky s tím, že 
zaplatí jednorázově podle velikosti objemu kompostéru 450,-Kč, 
nebo 395,-Kč (to jest 15 % z celkové ceny). Kompostéry by tak 
byly na 5 let majetkem obce a občané by je měli na tuto dobu 
v zapůjčení. Po uplynutí pěti let by kompostéry zůstaly bez další 
úplaty  majetkem občanů.  Pokud vše dobře dopadne, 
kompostéry by se měly dostat do vašich zahrad v průběhu roku 
2017.  
       
 Radomír Tománek     
  starosta obce 
 
 
 
 
TO je obecní! 
Jeden by se divil, co všechno se za označením „obecní“ skrývá.  
Když se řekne „to je obecní“ zpravidla se má zato, že se jedná o 
majetek, ať už movitý, či nemovitý.   
Podle názorů patrně většiny obyvatel činžovních domů 161 až 
164 je obecní i nepořádek kolem kontejnerů i zarostlý  
květinový záhon před panelákem. Nepořádek kolem nádob je  
vizitka zdejších nájemníků.  Ti, co jsou pořádkumilovní sice  
za zády nadávají na ty nepořádné, ale to je asi tak všechno. 
Navíc někteří dodnes nepochopili, že na nábytek, koberce a 
ostatní vyhazované větší věci z bytů slouží sběrný dvůr. V této 
době se za kontejnery válejí desky z demontovaného nábytku, 
koberec a dokonce součást automobilu.    
Květinový záhon založily kdysi činorodé nájemnice paneláku a 
dokud žily, nebo jim síly stačily o něj pečovaly.  Avšak dnes o 
záhon již žádná nepečuje, koneckonců –„ je to obecní“.  Pravdou 
je, že je záhon i popelnice s kontejnery jsou na pozemku obce.  
Takže jak z obou problémů ven?    

Co se týče kontejnerů – buď budou mít nájemníci za povinnost 
uklízet v rámci služeb i prostor kolem popelnic (možná to i mají 
a kašlou na to – nevím), nebo si sami zatlačí na ty, kteří 
nepořádek pravidelně dělají a donutí je k nápravě. Nabízí se 
ještě třetí možnost -  úklid  budou měsíčně platit ve službách 
spojených s užíváním bytu manž. Lakatošovým, kterým pak 
obec vystaví fakturu za pravidelné úklidy. Protože obecní 
zaměstnanci doopravdy nejsou poskoci lajdáků.  Opakující 
nepořádek kolem kontejnerů a popelnic byl řešen i na 
pracovním zasedání zastupitelstva obce.  
Co se týče květinového záhonu není v silách obce udržovat jej 
v oku lahodícímu stavu.  A jelikož je lepší posekaný kus 
trávníku, než květiny uprostřed bujného plevele, rozhodli jsme 
se v rámci zjednodušené údržby záhon zlikvidovat a zatravnit 
ho.  Pokud si chtějí nájemníci paneláku odebrat a přesadit  
květiny na své zahrádky, můžou tak učinit.   
Závěrem jen malá poznámka. Hned naproti paneláku paní 
Veronika Dvořáková ze své vůle a vlastními prostředky udržuje 
poměrně velký kus taky obecního pozemku. A je příkladem toho, 
že stačí málo – chtít. Přitom její „dobrovolný obecní záhon“ je 
daleko větší než záhon před panelákem.  Zdá se však, že dobré 
příklady již zkrátka netáhnou.   
Do třetice malý poznatek z dětského hřiště. Menší děti si zde 
hrají zpravidla pod dohledem maminek, nebo babiček.  Tyto si 
nemohou nevšimnout, že kačírek pod houpačkami je nohama 
dětí většinou vyhrnutý tak, že prosvítá tvrdé podloží.  Možný 
pád dítěte z houpačky tak může mít mnohem horší následky, než 
pád do silné vrstvy kamínků. Napadlo by některou maminku 
vzít s sebou na blízké hřiště jednou hrábě a shrábnout kačírek 
zpátky? Proč? Vždyť je to obecní. Věřte, Vašich 10 minut by bylo  
nejenom pomocí obci, ale především pomocí Vašim dětem hrát si 
co nejbezpečněji.     
       Hanáková V.  
 
 
    V měsíci červnu proběhl I. Bleší trh pod taktovkou 
Aktivní Rudná. 
Počasí se úžasně vydařilo, takže jsme se za prodejními pulty u 
milého poklábosení se sousedy i hezky opálily . I výdělek 
předčil naše očekávání a už teď můžeme slíbit, že se děti můžou 
těšit na pěkný výlet. 
Moc bychom tímto chtěly poděkovat všem, kteří se zastavili a 
podpořili dobrou věc. Tisíceré díky patří také panu Dangovi za 



perfektní zázemí a jeho všestrannou pomoc. 
Za nás všechny z Aktivní Rudné přeji krásný konec prázdnin a 
těším se na viděnou na některé z příštích akcí. 
        
     Zuzka Balášková 
 

 

Prázdninový výlet do Vrbna pod Pradědem 

V půlce srpna jsme si užili bezvadnou procházku z Andělské 
Hory do Vrbna pod Pradědem, zakončenou návštěvou bobové 
dráhy.  

Počasí se vydařilo, zahráli jsme si hry, poběhali po lese, nazobali 
se borůvek a malin a nasbírali i pár hříbků.  Největší úspěch 
měla ale dle očekávání jízda na bobech, s nádhernými výhledy, 
sluníčkem a minimem brzdění :-) 

Děkujeme všem zúčastněným za milou společnost, obci Rudná 
pod Pradědem za sponzorský dar místním dětem (zafinancování 
bobové dráhy) a panu Dangovi za všestrannou podporu (jak 
během Blešího trhu, tak s přihláškami na výlet). 

 Za nás všechny z Aktivní Rudné přeji krásný zbytek léta a těším 
se na viděnou na podzimní Drakiádě. 

     Zuzka  Balášová 

 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



V srpnu slaví své narozeniny a jubilea  
 
     Pan JUDr. Jaroslav Kutil  70 let 

Pan František Kotlár   70 let 
Paní Jolana Kubíková   67 let 
Pan Ján Kubík    66 let 

    Paní Ludmila Drabinová      65 let 
Paní Zdena Dimiděnková  65 let 
Paní Vlasta Kotlárová   65 let 

    Pan Zdeněk Molík    64 let 
Paní Milena Maňásková   61 let 
Pan Ludvík Strápek   61 let 
Paní Jana Ciemalová   60 let 
    

 
Do dalších let všem oslavencům přejeme hodně 

elánu, zdraví a mnoho pohody v rodinném i 
přátelském kruhu.  

       
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄► 
Vzpomínka na vnučky 
 

   
Hvězdy na nebi svítí, slunce nehřeje 

  už se k nám nevrátíš, stále tě milujeme 
 

Dne 18.6. 2016 jsme vzpomněli výročí úmrtí naši dcerušky a 
vnučky 
     

Magdičky Daniové 
 

 
 
Vzpomínají maminka, sestra Monička, babička a děda 

 
Tak krátce jsem žila s Vámi a ztracený úsměv zmizel v dáli. 
Dne 21.6.2016 jsme vzpomněli nedožité 21. narozeniny naší dcery, sestry, 
neteře, vnučky 
 

   Andrejky Klechové¨ 

 
Vzpomínají rodiče, sestra, babička, děda a teta s Moničkou. 
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